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Saksfremlegg til styret i 
Sykehusinnkjøp HF 
Sak 62/2023 

Sakstittel:  

Møtedato: 11. september 2023 

Saksbehandler: Bente Hayes 

Divisjon/fellesfunksjon:  

Sakstype: ☐ Beslutningssak 

☒ Orienteringssak 

☐ Temasak 

Offentlighetsvurdering: ☒ Offentlig sak 

☐ Unntatt offentlighet etter §__ 

Tidligere behandlet i styret/saksnr.:  

 

Orientering om Pharmasys 3.0 lånefinansiering 

 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 

 

 

 

Vadsø, 5. september 2023 

 

Bente Hayes 

administrerende direktør 
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1. Hva saken gjelder 
Administrerende direktør redegjør i denne saken kort for den videre prosessen rundt finansiering av 

Pharmasys 3.0 etter styresaken 16. juni sak 53/2023 Finansiering av systemutvikling knyttet til 

legemiddelavtaler- Pharmasys 3.0.  

For å redusere risikobildet knyttet til kontroll av konfidensielle data og vareta helseforetakenes 

ansvar i oppgjørsordningen for h-reseptlegemidler, og grunnleggende behov knyttet til 

gjennomføring av legemiddelanskaffelser på vegne av spesialisthelsetjenesten er det behov for 20 

MNOK til utvikling.  

AD-møtet behandlet 22. juni sak 081-2023 Håndtering av enhetspriser på legemidler tiltak 6. 

Pharmasys 3.0. Endelig protokoll fra AD-møtet:   

1. AD-ene i RHF-a sluttar seg til tiltaket «Pharmasys 3.0», og ber Sykehusinnkjøp HF i samråd 
med Helse Midt-Norge RHF om å legge fram ei sak rundt lånefinansiering på 20 MNOK knytt 
til realisering av Pharmasys 3.0 

 

Sykehusinnkjøp HF har ikke budsjettmidler for å kunne finansiere denne utviklingen innen 

budsjettrammen som er gitt for 2023, og anmodet om lånefinansiering på 20 MNOK til utvikling fra 

AD-møtet 28. august.  

I AD-møte 28. august fikk sak 103-2023 Pharmasys 3.0 finansiering av systemutvikling, lånesøknad 

tilslutning fra AD-ene i RHF-ene. Foreløpig konklusjon:   

1. AD-ane i RHF-a sluttar seg til lånefinansiering på 20 MNOK til Sykehusinnkjøp HF for utvikling 
av Pharmasys 3.0. 

2. AD-ane i RHF-a sluttar seg til at det auka driftskostnadsnivået blir lagt til 
kostnadsbasen som blir finansiert gjennom finansieringsmodellen for divisjon legemidler. 

3. AD-ane i RHF-a ber om at det blir utarbeidd ein felles gevinstrealiseringsplan for Pharmasys 
3.0 og H-reseptprosjektet (jf. AD-møtesak 104-2023). I planen må det leggast vekt på at dei 
same gevinstane ikkje blir talt to gonger. Planen må involvere helseføretaka. 

 

AD-møtet 28. august behandlet en tilstøtende sak 104-2023, H-resept- finansiering og tilrådning om 

igangsettelse av gjennomføringsfase 1, med følgende foreløpig konklusjon:  

1. AD-ane i RHF-a sluttar seg til forslaget om igangsetting av gjennomføringsfase 
1 av H-resept prosjektet. 

2. AD-ane i RHF-a sluttar seg til forslaget om at H-reseptprosjektet blir finansiert av 
RHF-a, estimert kostnadsramme P85 på 49 millionar kroner. 

3. AD-ane i RHF-a ber om at det blir utarbeidd ein felles gevinstrealiseringsplan for H-resept og 
Pharmasys 3.0 (jf. AD-møtesak 103-2023). I planen må det leggast vekt på at dei same 
gevinstane ikkje blir talt to gonger. Planen må involvere helseføretaka. 

4. AD-ane i RHF-a understrekar betydninga av gode brukargrensesnitt, og involvering av 
fagmiljø. 

5. AD-ane i RHF-a ber IKT-direktørane i RHF-a om å følge opp arbeidet i fortsettinga. 

2. Hovedpunkter og handlingsalternativer 
Det vises til Sykehusinnkjøp HF sine oppdragsdokument 2020-2023: 
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- «For å redusere foretakenes legemiddelkostnad, skal Sykehusinnkjøp HF starte en utredning 

sammen med prosjekteierne av reseptforskrivningssystemene/ legemiddelkurven for å 

avdekke hvilke tiltak som må iverksettes for å sikre elektronisk implementering av de ulike 

anbefalingene på legemidler i henhold til inngåtte avtaler.»  (Oppdragsdokumentet for 2020) 

- «Sykehusinnkjøp HF skal bidra inn i et samarbeid med de regionale helseforetakene for å 

utvikle og implementere et system som kan håndtere masterdata i oppgjørsordningen 

mellom Apotekforeningen og de regionale helseforetakene». (Oppdragsdokument for 2022 

og 2023) 

Sykehusinnkjøp HF har nylig ferdigstilt et forprosjekt som tydeliggjør behovet for å videreutvikle et 

IT-system som ivaretar høye krav til datasikkerhet og har mulighet til å effektivt ta vare på og dele 

masterdata for legemidler med omverdenen gjennom grensesnitt/API-er. De to største driverne for 

systemutviklingsbehovet er 1) å redusere risikobildet knyttet til kontroll på konfidensielle data, og 2) 

å realisere gevinstpotensialet knyttet til bedre etterlevelse av gjeldende inngåtte avtaler, (H-resept 

prosjektets behov). 

Budsjettmessige forhold 

Sykehusinnkjøps beste estimat på nåværende tidspunkt, er at systemutviklingen vil ha en 

kostnadsramme fordelt over en periode på minimum 2,5 år på MNOK 20 ekskl. kostnader forbundet 

med intern ressursbruk, samt en årlig forvaltningsmessig kostnad på 1 FTE. Estimatet er ikke justert 

for prisstigningen som har vært siste året.  

I tillegg kommer kostnader til avskrivning, samt renter av lån. 

Ut fra tentativ plan for videreutvikling av Pharmasys 3.0, foreslås lånet fordelt som følger:  

2023 2024 2025 2026 

Q4 2 MNOK 8 MNOK 8 MNOK 2 MNOK 
 

Det vil være parallelle aktiviteter ettersom de ulike modulene og datamodellene som skal utvikles 

har sterke avhengigheter. I oppstartsfasen vil det muligens være en overvekt av aktiviteter knyttet til 

Sykehusinnkjøp HF interne systembehov. Lengre ut i prosjektet vil trolig H-resept prosjektet stå for 

hovedtyngden.  

Gjennom arbeidet med budsjett 2024 er det gjort vurderinger hvorvidt Sykehusinnkjøp HF skal 

anmode om utbetaling av lånet. Rentekostnader er ikke innarbeidet i budsjett 2024, da foretaket 

fortløpende vil vurdere likviditetssituasjonen mht. anmodning om utbetaling av lån, se sak 60/2023, 

Forslag til budsjett. 

Prosjekt Pharmasys 3.0 vil samarbeide tett med H-resept prosjektet, og rapportering vil avtales 

nærmere med prosjektet. I tillegg vil det følge egen rapportering internt i Sykehusinnkjøp HF. 

Sykehusinnkjøp HF deltar også inn i H-reseptprosjektets styringsstruktur.  

3. Anbefalinger 
Administrerende direktør anbefaler at styret tar saken til orientering, og ber om å bli holdt orientert 

om fremdriften i utviklingen av moduler.  
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Utrykte vedlegg 

• Vedlegg 1- Notat til AD-møte 28. august 2023, AD-møtesak 103-2023, Pharmasys 3.0 

finansiering av systemutvikling, lånesøknad 

• Vedlegg 2- Notat til AD-møte 28. august 2023, AD-møtesak 104-2023, H-resept- finansiering 

og tilrådning om igangsettelse av gjennomføringsfase 1 

 


